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Geacht college,

De fractie van de VVD heeft tijdens de begrotingsbehandeling haar zorgen uitgesproken over de 
soliditeit van de gemeentebegroting. In de kern kwam het er op neer, dat mijn fractie vraagtekens 
heeft gezet bij de bewering dat de begroting sluitend zou zijn, het inboeken van resultaten van nog 
niet ontwikkelde besparingsmaatregelen in het sociaal domein minder optimistisch beoordeelde en 
bezwaar maakte tegen het überhaupt niet inboeken van enige last t.a.v. het uittreden uit Laborijn en 
het opstarten van de uitvoering van de taken op het gebied van de sociale werkvoorziening en de 
uitvoering van de Participatiewet.

Op 4 februari 2020 ontving de gemeenteraad de z.g. “begrotingsbrief”, waarin het College van 
Gedeputeerde Staten van Gelderland een besluit kenbaar maakt over de vorm van financieel toezicht 
die voor 2020 zal gelden. De daaruit blijkende bedenkingen liggen in lijn met die welke mijn fractie 
tijdens de begrotingsbehandeling naar voren heeft gebracht.

Deze begrotingsbrief is voor mijn fractie aanleiding om informatie op te vragen en vragen te stellen. 
Daarnaast kondig ik reeds aan een verzoek te doen om dit onderwerp in een interpellatie aan de 
orde te stellen.

Het zorgwekkende oordeel van Gedeputeerde Staten is dat de begroting 2020 van de gemeente 
Oude IJsselstreek niet structureel en reëel in evenwicht is, maar dat de in de meerjarenbegroting 
opgenomen toekomstvoorspelling dat evenwicht, als die voorspellingen uitkomen, herstelt.

In de brief van Gedeputeerde Staten wordt ten aanzien van de realiteitszin van de ramingen van te 
bereiken besparingsmaatregelen in het sociaal domein opgemerkt dat deze maatregelen “ambtelijk 
zijn toegelicht en besproken”.

Verzoek om inlichtingen 1:
Kennelijk is er over de begroting met de provincie gecorrespondeerd. Ik verzoek om afgifte 
van afschriften van alle correspondentie, zowel schriftelijk die welke lang elektronische weg 
heeft plaats gevonden, welke betrekking heeft op contacten tussen de bij gemeente Oude 
IJsselstreek en de Provincie Gelderland betrokken personen. Dit verzoek strekt zich voorts uit 
tot gespreksverslagen en daarmee vergelijkbare notities.

Verzoek om inlichtingen 2:
Ik verzoek u de raad afschriften te verstrekken van verslaglegging van de 
collegevergaderingen, daar waar er na vaststelling door de raad, over de begroting 2020 en 
het provinciale toezicht is gesproken.

Vraag 1:
a) Waaruit heeft de ambtelijke toelichting bestaan? 

b) Met wie is er gesproken?

c) Wat was de inhoud van dat gesprek, is er een gespreksverslag?

Gedeputeerde Staten laat weten “uit voorzichtigheidsoogpunt een voorbehoud te hebben gemaakt 
op de volledige realisatie van de besparingsmaatregel uitkeringsgerechtigden met een afstand tot 
der arbeidsmarkt”.



Vraag 2:
a) Hoeveel besparingen, uitgedrukt in euro’s, zijn er op dit onderdeel tot nu toe 

concreet gemaakt?

b) Wat is het gevolg indien de situatie waarop het voorbehoud kennelijk ziet, nl 

“volledige realisatie van de besparingsmaatregel”, niet wordt bereikt of in de loop 

van 2020 duidelijk wordt dat dit doel niet zal kunnen worden bereikt?

De bijlage bij voornoemd besluit bevat aandachtspunten naar aanleiding van de begroting 2020.
Daarin worden de voorspelde besparingen in het sociaal domein in de periode van 2020 t/m 2023 
(van resp. 1,85 miljoen, 3,323 miljoen, 3,544 miljoen en 3,694 miljoen genoemd.
Er wordt daaromtrent opgemerkt: “De besparingen zijn uitgewerkt in maatregelen en deze zijn met 
ons ambtelijk afgestemd”

Verzoek om inlichtingen 3:
Ik verzoek afschriften te ontvangen van alle documenten en/of elektronische bestanden die 
in het kader van bedoelde ambtelijke afstemming zijn uitgewisseld.

Er wordt melding gemaakt van het voornemen om “in het voorjaar van 2020 de stand van zaken van 
de realisatie van de maatregelen en de financiële effecten ambtelijk af te stemmen.”

Vraag 3:
a) Waarom is er sprake van slechts ambtelijke contacten? Bestaat er geen aanleiding om 

deze contacten vanuit het college te onderhouden, omdat het college immers tegenover 

de gemeenteraad verantwoording verschuldigd is? 

b) Wanneer vindt de bedoelde ambtelijke afstemming plaats en wat zal de inbreng van de 

zijde van Oude IJsselstreek inhouden?

c) Past de gekozen gang van zaken bij de omstandigheid dat besloten is tot repressief 

toezicht, of is dit soort tussentijdse toetsing t.a.v. de voorspelde besparingen als een 

soort tussenvorm tussen repressief en preventief toezicht te beschouwen? Ik verzoek u 

uw antwoord met argumenten te onderbouwen.

Er wordt door Gedeputeerde Staten ook aandacht gevraagd voor de structurele en financiële 
effecten van uitreding Laborijn. Daarbij wordt verwezen naar het raadsbesluit van 12 december 2019 
en de omstandigheid dat het uittreden per 1 januari 2021 nog niet financieel is gekwantificeerd is in 
de begroting.

Vraag 4:
a) Acht het college het, gezien normen van verstandig boekhouden, wenselijk om, op basis 

van art 192 Gemeentewet, de begroting voor 2020 en de meerjarenraming te wijzigen 

en, zo nee, wat zijn daarvoor de argumenten?

b) Is het college bekend met het standpunt van de gemeentelijke accountant over 

voorgaande vraag en, zo ja, wat houdt dat standpunt in?

Gedeputeerde Staten, constateren dat uittreding uit Laborijn een uittreedsom met zich mee zal 
brengen en dat het “integreren van activiteiten uit Laborijn naar de gemeentelijke organisatie ook 
investeringen, frictiekosten en exploitatielasten vergen en verlangen”, nu dit alles niet inzichtelijk is 
gemaakt in de begroting. Gedeputeerde Staten willen dat Oude IJsselstreek dit  zo snel mogelijk, in 
ieder geval ten tijde van de komende voorjaarsnota, alsnog doet.



Vraag 5:
a) Is het college bereid om de raad, voordat aan het verzoek van Gedeputeerde Staten 

wordt voldaan, de raad te informeren en te betrekken bij de aard en wijze waarop aan 

het verzoek wordt voldaan?

b) Waarom is de raad niet bekend gemaakt met praktische zaken rondom het uitvoeren van 

de taken die tot 2021 bij Laborijn liggen, zoals de gevolgen voor de formatie, 

investeringsbehoeften, ruimtelijke gevolgen e.d. ?

c) Is het college bereid om de startnotitie t.a.v. de uitvoering van de Participatiewet aan te 

vullen met een financiële paragraaf, waaruit zowel Gedeputeerde Staten als de 

gemeenteraad kan opmaken wat de financiële gevolgen zijn.

d) Welke maatregelen heeft het college getroffen om tijdig aan het verzoek van 

Gedeputeerde Staten op dit onderdeel te kunnen voldoen?

Op voorhand dank ik u hartelijk voor de beantwoording van bovenstaande vragen en het verstrekken 
van de gevraagde inlichtingen.

Vriendelijke groet,

Richard de Lange
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